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TOPIC: Closing and Sealing 4™ Corners on
Truseal Flexible Spacer IG Units

DATE: 08-13-07 (replaces 05-11-06)

When closing the 4™ corner of a Truseal Duralite or Duraseal Flexible Spacer, it is critical that
deliberate efforts be used to assure that the top layers of the spacer be pressed together to properly
wet and create the seal that keeps the unit completely closed and dry during its service life. In the
photo below, it is the complete, full-width joining of the two gray layers that makes this seal effective.

Position the Teflon sealing stick in line with the starting leg of the applied “Dura” spacer and in the
same plane as the glass surfaces. The Teflon stick must be positioned so that it overlaps the line of the
top layer of the starting applied length of Duraseal by approximately 1/8”/3mm (see Figure 1). The stick
should make contact with the back surface of the Duraseal over the full width of the airspace (see

Figure 2).
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If the Teflon stick does not make contact with the full width of the back surface the joint must be
sealed in two stages, applying the stick first to the top of the back surface and then to the bottom
(see Figures 3 and 4).

Figure 3 Figure 4

Push the stick in the direction of the starting length of Duraseal/Duralite to bring the final length into
contact with the end of the starting length. Apply enough force to flatten the corrugated shim material
and fully wet the topcoats; approximately 3/16” to %4” (5-6 mm) deformation is usually sufficient (see
Figures 5 and 6).

Figure 5 Figure 6

It is critical that the top layers of the starting and final lengths of the Duraseal are bonded together
across the complete airspace width to create an airtight seal (see Figure 7). It is possible to partially or
incompletely shear the spacer so that the top layers do not meet across the complete airspace width
(see Figure 8). Avoid this by using a careful closing technique, and getting the necessary visual
feedback to verify that the topcoat layers are mended and fully adhered.

:lgure 7 - Figure 8










ТЕМА: Закрытие 4-го угла при использовании ленты DuraSeal.





Закрывая последний угол стеклопакета с лентой DuraSeal, очень важно делать это тщательно, следить за тем, чтобы верхний слой ленты был прижат должным образом, предохраняя изделие от проникновения влаги. Пакет должен быть тщательно запечатан и оставаться сухим в течение всего срока службы. На рисунке снизу показан правильно запечатанный пакет. Верхний серый слой двух концов ленты соединен друг с другом.
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Тефлоновая пластина для запечатывания угла располагается на одной линии с началом ленты DuraSeal и в одной плоскости с поверхностью стекла. Тефлоновая пластина должна перекрывать линию поверхности начала ленты примерно на 3 мм (см. рис.1). Пластина должна прижимать обратную поверхность DuraSeal по всей ширине ленты (см. рисунок 2).











Тефлоновой пластиной прижмите конец ленты DuraSeal к началу. Усилие прижатия должно быть таким, чтобы сгладился рефленый дистанционер. Обычно достаточно 5-6 миллиметровой деформации (см. рис. 5 и 6).
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Если ширина тефлоновой пластины меньше ширины ленты DuraSeal, то запечатывание угла производится в два этапа: сначала в верхней части, а затем у основания пакета (см. рис.3 и 4).





                                         Рис. 3                                                     Рис. 4








Важно, чтобы стык обоих концов ленты был плотным по всей ширине ленты DuraSeal, чтобы создать воздухонепроницаемую поверхность (см. рис. 7). Опасайтесь не полного прижатия концов ленты друг к другу (не по всей ширине ленты DuraSeal) (см. рис. 8). Необходимо визуально проверить, что стык концов ленты плотный и непрерывный.








                                             Рис. 7                                                              Рис. 8











